
a střednědobý výhled na roky 
2026 a 2027. Dokumenty byly 
schváleny na jednání zastupi-
telstva 4. prosince 2024. 

Pracovníci příslušných od-
borů městského úřadu ve spo-
lupráci s vedením města zpra-
covali rozpočet na  rok 2025 
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Rozpočet 2025: Slibný rozvoj i údržba
Informace k rozpočtu podá-

vá starosta Sušice Bc. Petr Mottl:
Rozpočet na rok 2025 je ambi

ciózní a výrazně investiční. Čeká 

nás pracovně náročné období, ale 
budeme se snažit, abychom náš 
plán pro letošní rok splnili. Celko
vé příjmy města by v tomto roce 

měly dosáhnout částky 434,052 
mil. Kč a výdaje jsou naplánová
ny ve výši 671,599 mil. Kč. Rozdíl 
mezi příjmy a výdaji je financo
ván z úspor minulých let a z úče
lových fondů města. Definitivní 
čísla za minulý rok budeme znát 
na jaře, podle dílčích dat však vi
díme, že hospodaření skončí opět 
v přebytku. To svědčí o dlouho
době dobrém hospodaření měs
ta, a proto se můžeme soustředit 
na jeho další rozvoj. Doufejme jen, 
že plánovaný růst nenaruší nějaké 
zásadní nepříznivé změny, např. 
v cenách za energie. 

Rozpočet máme opět vyvážený 
a rovnoměrně zasahuje do všech 
sfér činnosti města. Bude nadále tr
vat podpora zdravotnictví – na pro
voz nemocnice jsme vyhradili 25 
milionů Kč. Dlouhodobě se sou
středíme na naše školy a školky, le
tošní příspěvek činí 20,86 mil. Kč. 
Stálou prioritou jsou i sociální služ
by – 5 mil. Kč. Zde bude tento rok 
velkou investicí (15 mil. Kč) aktuali
zace požárně bezpečnostního řeše
ní v Domově pro seniory zahrnují
cí mj. stavební úpravy a výměnu 
výtahů. Našimi příspěvkovými or
ganizacemi jsou ještě Sportoviště 
města Sušice – 12,684 mil. Kč a Su
šické kulturní centrum, kam půjde 
18,464 mil. Kč. 

Na údržbu města, která zahrnu
je nejen opravy a úklid komunika
cí, ale i veřejné zeleně a osvětlení, 
je vyčleněno 33,56 mil. Kč. Největ
ší investicí v oblasti dopravy bude 
rekonstrukce ulice Palackého za 30 
milionů Kč. Nejvyšší částku (téměř 
150 mil. Kč) a nejvíce položek v roz
počtu má sféra bydlení, komunální 
služby a územní rozvoj. Nejnáklad
nější investicí v této oblasti je zatep
lení bytového domu č. p. 1180 v ul. 
Kaštanová – 28 mil. Kč. Pod ochranu 
životního prostředí spadá i odpado
vé hospodářství, kde je na rok 2025 
alokováno 24 mil. Kč. Rozpočet ne
zanedbává ani vodní hospodářství, 
např. na nový kalolis v čistírně od
padních vod je připraveno 10 mil. Kč. 

Výraznou položkou rozpočtu 
na rok 2025 jsou výdaje na sport 
(115,042 mil. Kč), které zahrnují ze
jména výstavbu nové sportovní 
haly. Pro letošek je vyhrazeno 80 
mil. Kč z celkových 115 mil. Kč. Ak
tuálně se vše připravuje. Proběhla 
schůzka se zhotovitelem – firmou 
Hochtief a v nejbližší době předá
me staveniště. O dalším průběhu 
vás budeme informovat. 
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V šumavském podhůří v ka
tastru vesnice Albrechtice se 
tyčí zalesněný vrchol dosahu
jící výšky 905 metrů, který do
minuje okolní krajině. Hora se 
rozkládá v linii severozápad–ji
hovýchod a na jejím vrcholu se 
nacházejí pozůstatky z nejvýše 
položeného keltského hradiště 
v České republice.

V roce 2009 zde byla posta
vena dřevěná rozhledna s ne
obvyklým sedmiúhelníkovým 
půdorysem. Dokončena byla 
podle plánu 30. listopadu a ve
řejnosti zpřístupněna 13. prosin
ce. Vyhlídková plošina je umís
těna ve výšce 24 metrů, přičemž 
celková výška rozhledny činí 28 
metrů. Konstrukce byla navrže
na tak, aby co nejméně narušo
vala přírodní vzhled kopce. Je 
viditelná především z jižní stra

ny, zatímco na severní straně je 
skryta mezi stromy.

V minulosti na vrcholu stála 
vojenská pozorovací věž, kte
rá však časem zchátrala. Plány 
na stavbu nové rozhledny za
čaly nabývat konkrétní podo
by díky aktivitě Sdružení pro 
obnovu rozhledny na Sedle. 
Financování stavby bylo zajiš
těno z různých zdrojů včetně 
veřejné sbírky (bylo například 
možné zakoupit jednotlivé 
schody, kupci jsou na „svých“ 
schodech za odměnu uvedeni).

O  rozhovor jsem požádal 
pana Novotného (svého otce), 
který v Albrechticích žije už té
měř deset let.

J a k é  m á š  n a   S e d l o 
vzpomínky?

„Chodili jsme sem běhat 
s dětmi, když byly mladší, ně
kdy jsem sem chodil na pro
cházky, protože ten výhled 

SEDLO
za  ten výšlap stojí. Zároveň 
jsme Sedlo navštěvovali ob
vykle na Nový rok, nebo jsme 
sem chodili na houby.”

Čím je podle tebe Sedlo 
unikátní? 

„Vždycky mě fascinovala 
a pohlcovala celková atmosfé
ra lesa, který se na Sedle na
chází, zpěv ptáků, vůně hub, 
pohádkový mech…to už bo
hužel dnes zdaleka tolik nepla
tí, protože tato atmosféra byla 
narušena těžbou dřeva.”

Jsou podle tebe něčím za-
jímavé pozůstatky z keltské-
ho hradiště?

„Mě nikdy nijak zvlášť ne
zaujaly,  protože se jedná 
v podstatě jenom o val velkých 
kamenů.”

Myslíš si, že způsobil v ob-
lasti Sedla za poslední roky 
kůrovec nějaké významné 
škody?

„Nějaké způsobil určitě, mys
lím si, že to byl jeden z důvo
dů těžby dřeva, ale jak velké 
škody si nejsem jistý, vzhledem 
k tomu, že těžba bude v násle
dujících letech pravděpodob
ně pokračovat a  tudíž není 
jasné, jak to bude ve výsledku 
vypadat.”

Doporučil bys čtenářům 
Sedlo někdy navštívit?

„Určitě, myslím si, že to za to 
stojí, trochu pohybu prospěje 
každému a je to velmi krásné 
místo s rozmanitou přírodou. 
Výstup na Sedlo není nějak ob
tížný a výhled je okouzlující, 
vstup na rozhlednu není zpo
platněn a je to skvělý způsob, 
jak si odpočinout a dostat se 
na čerstvý vzduch.”

 Děkuji za tvůj čas a zajíma
vé poznatky. 

Josef Joshua Novotný
Gymnázium Sušice, 3. ročník

Vánoční obchůdek
V pátek 13. prosince jsme se ko

nečně dočkali, rozložili jsme svůj 
stánek v prodejně Albert na Hrá
decké ulici v Sušici. Nálada byla 
opravdu vánoční, spoustu milých 
lidí obdivovalo a nakupovalo naše 
výrobky. Měli jsme vyrobeno do
statek zboží a tak jsme prodávali 
i následující den v sobotu. Zaměst
nanci v prodejně na nás byli hodní 
jako ostatně vždycky, paní mana
žerka nám donesla výbornou sva

činu. Také nemůžeme s poděko
váním zapomenout na manžele 
Maříkovy z hotelu Fialka, kteří nám 
v poledne dovezli oběd. Pro kaž
dého boxík výborné rajské omáč
ky s knedlíky, ještě u nás nakoupili 
a darovali nám plyšáky. U našeho 
stánku se také na chvilku zastavil 
Matěj Ruppert a vyfotografoval se 
s námi. No prostě – byla to nádhera.

Petra Divišová, ředitelka,
Dětský domov Kašperské Hory

Mikuláš U Chovatelů
Moc milí lidé z restaurace U Cho

vatelů pro nás tentokrát připravili 
Mikulášské odpoledne. Přišel sám 
Mikuláš s krásným andělem a hro
zivými čerty. Dostali jsme spousty 
dobrot, hráli jsme hry a bezva jsme 
se pobavili. Rozdovádění jsme čer
tům ukázali, že máme v sobě každý 

nejmíň 10 malých čertíků. Ale jak 
už jsme psali minule, U Chovatelů 
je spoustu lidí s laskavým srdíčkem 
a veselou myslí a moc rádi si vždyc
ky zadovádí spolu s námi. Máme 
je rádi, děkujeme za každé odpo
ledne s nimi.

Petra Divišová, Dětský domov KH

Předvánoční návštěva v domově pro seniory
Na první prosincovou středu 

jsme si naplánovali výlet za ba
bičkami a dědečky do domova 
seniorů v Kůsově.

Slíbili jsme jim na jaře, že se zase 
uvidíme a hlavně že jim zase 
předvedeme naše talenty. A to 
jsme splnili.

Na tenhle den jsme se moc tě
šili. Už je to dlouho, co jsme v do
mově pro seniory tančili a zpívali, 
abychom potěšili místní obyva
tele, kteří mají podobný úděl 
jako my děti v DD: žijí ve speci
álním domově a své nejbližší mají 
hodně daleko a vidí se s nimi jen 
zřídka kdy. To nás spojuje.

Vánoční besídka – přehlídka talentů
Ve  čtvrtek 12. prosince se 

kašperskohorské kino naplnilo 
diváky netrpělivě očekávajícími 
vystoupení šikovných a talentova
ných dětí z našeho dětského do
mova. Besídkou prováděli tradiční 
moderátoři teta Jana a strejda Ála, 
kteří se tentokrát předvedli jako 
Tornádo Lou a Limonádový Joe.

Začali jsme polehounku příbě
hem o narození Ježíška, který byl 
provázen koledami. Pak už na je
viště přitancovaly děti z 5. rodinky, 
které mezi sebou také měly malé
ho Ježíška (toho představoval nej
mladší Rafík). To už se program po
řádně rozjel, byl tu i street dance, 
krásný sólový zpěv Nikolky, děvča
ta ze Sušice zazpívala o buchtách 
a také je pak publiku rozdávala. Pak 

se ale strhla mela jako v saloonu 
– na jevišti nám naši judisté před
vedli své umění. Trochu nás zpátky 
do sedaček dostal sborový zpěv, 
a na závěr taneční smršť – poslední 
tanec sezony v podání moderáto
rů, country dupák, překrásný svě
telný tanec dětí ze sušické pobočky 
a na závěr společná choreografie.

Atmosféra byla báječná 
a aplaus pro všechny účinkující 
opravdu zasloužený. Na besíd
ku bude zase spousta příchozích 
vzpomínat jako na milý adventní 
zážitek a na naše děti už nyní sly
šíme samou chválu.

Děkujeme všem, kdo naše děti 
podporují a provázejí na cestě ži
votem a hlavně mají rádi!

Petra Divišová, Dětský domov KH

Den dam a gentlemanů na Komendě

Máte obavy z pátku třinác
tého? My jsme si tento den vel
mi užili. Jakmile se žáci o této 
akci dozvěděli, hned začala vel
ká debata o tom, co si vezmou 
na sebe. Děvčata vymýšlela, ja
kou zvolí barvu šatů a střevíčků 
a kluci zase jací budou elegáni 

Pekelný rachot v DD
V den, kdy po světě chodí Mi

kuláš za doprovodu bandy čertů 
a anděla, tak u nás v domově je to 
trochu jinak.

Všechny děti musejí sebrat 
odvahu na sestoupání do pe
kelného sklepení, kde na trů
nu úřaduje sám Lucifer. V jeho 
knize hříchů je zapsáno oprav
du všechno, a to i největší drsoň 
pustí slzičku. Stojíte na pekelné 
váze, okolo vás brousí několik 
čertů tam a zpátky, rachotí řetě
zy a do toho posloucháte, jak jste 
v uplynulém roce zlobili. Kousek 
od vás v kotli nad ohněm něco 
bublá a vře a okolo hoří louče 
a kritickým pohledem vás sledu

je Luciferův tetřev hlušec – ten 
ohluchl z těch sprosťáren, co ob
čas domovem lomcují.

Po zpytování svědomí a všech 
slibech, že už se nebude zlobit, pro
pustí konečně čerti hříšníka. Ten pak 
za doprovodu anděla zamíří do ne
bíčka, kde už sedí Mikuláš, přívěti
vě jej přivítá, krásné spolu pohovo
ří a následuje pochvala za to, co se 
dítku daří a co mu jde. Ještě dostane 
spoustu dobrot a už všem může jít 
dokázat, jak statečně to zvládl. 

My dospělí si přejeme, aby ta 
kniha hříchů u Lucifera měla strán
ky poloprázdné, a nejlíp, aby šly 
děti rovnou k Mikulášovi.

Petra Divišová, Dětský domov KH

Přijeli jsme je v předvánoční 
době potěšit a pobavit naším 
zpíváním, tancováním, drob
nými dárečky, přáníčky a obráz
ky. Atmosféra byla tak báječná, 
že jsme přidávali další a další 
vystoupení, abychom všechny 
přítomné pobavili. Už pak ani 
nezbyl čas na společné vyrá
bění, ale to nevadí, na to při
jde určitě příště. Dostali jsme 
za odměnu spoustu drobných 
dárečků vyráběných místní
mi obyvateli. Už teď se těšíme 
na další návštěvu.

Děti z Dětského domova 
Kašperské hory

Vánoční tvoření s rodiči
Přišel 13. pro

sinec, a  to už 
byl nejvyšší čas 
chystat Vánoce. 
A proto, že je ad
ventní čas hlav
ně o  setkávání, 
dodrželi  jsme 
tradici a  v  pá
tečním odpo 
ledni nachysta
li školní družinu 
na vánoční tvo
ření. Pozvali jsme 
si na pomoc své 
rodiče, babičky 
i dědečky. Spo
lečně jsme si 
vytvořili drátě
né hvězdy z ko
rálků a papírové 
ozdoby našich 
babiček. Při prá
ci jsme si povídali a přišlo vhod 
i malé pohoštění. Rozcházeli 
jsme se do tmy s dobrou nála
dou a na cestu nám svítily vlast
noručně vyrobené lucerničky. 
Ke správné atmosféře chyběl 

už jen sníh. Nevadí, vždyť nám 
bylo společně moc dobře. Všem 
přejeme krásné svátky vánoční 
a hodně radosti v novém roce..

Žáci a vychovatelky 
ŠD Komenského

v košili a kravatě. A co 
nás vlastně celé dopo
ledne čekalo? Učitelé 
si pro žáky připravili 
čtyři skupiny, které po
stupně navštívili. Prv
ní zážitkové stanoviště 
se jmenovalo ,spole
čenský tanec“, kde si 
žáci zatancovali v páru 
polku a valčík. Druhé 
stanoviště bylo „stolo
vání“, nechyběly scénky 
slušného a nevhodné
ho chování ve společ
nosti. Dále následova
la ,,etiketa“, kde si děti 
hlavně odnesly záži
tek, jak uvázat kravatu. 
Na poslední zastávce 
se žáci seznámili s vá
nočními zvyky, které 
mnohdy ani neznali 
a na Štědrý den je urči
tě vyzkoušejí. Elegance 

se nesla celou školou, děti i učite
lé byli slavnostně oblečeni i nala
děni a byl zážitek vidět děti i jinak 
než v lavicích. Celé dopoledne 
se neslo v duchu slavnostní at
mosféry a pátku třináctého už 
se nebudeme bát.

Za kolektiv učitelů Zdeňka Přindová
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Zasedání zastupitelstva 
města v roce 2025:

středa 12. 2. od 16.00 hodin v sušickém kině
23. 4. | 25. 6. | 24. 9. | 12. 11. | 10. 12. 

Byt č. 6, o velikosti 2+1/I.ktg., ul. 5. května 674, Sušice. 
Byt se nachází ve 3. nadzemní podlaží domu. V bytě jsou plas
tová okna, bez výtahu. Rozměry jednotlivých místností (kuchyň 
11,60 m2, pokoj 24,80 m2, pokoj 19,20 m2, komora 6,40 m2, předsíň 
9,20 m2, koupelna 2,97 m2, WC 1,45 m2, spíž 1,05 m2, sklep 7,20 m2). 
Celková rozloha bytu 83,87 m2

Datum prohlídky bytu: 
21. 1. 2025 od 10.00 hodin do 10.10 hodin 

Žadatel musí splnit tyto podmínky:
– musí být zletilý a plně způsobilý k právním úkonům
– nesmí být dlužníkem města, nesmí být v insolvenci a nesmí 
být proti němu vedeno exekuční řízení
– nesmí protiprávně užívat byt či nebytový prostor k bydlení
– během posledních 3 let neodmítl uzavřít nájemní smlouvu na 
byt, který mu byl městem nabídnut k nájmu
– uplynula již lhůta, na kterou byla žádost ze seznamu žadatelů 
vyřazena (týká se pouze žadatele, kterému byla žádost o proná
jem bytu vyřazena)
– musí řádně a pravdivě vyplnit předepsaný formulář žádosti
– musí uvést přesnou výši navrhovaného nájemného za m2/
měsíc (minimální výše nájemného: 52,86 Kč/m2/měsíc) 

Výše uvedené podmínky se vztahují i na osoby, které by sdíle
ly s žadatelem společnou domácnost. 

Nabídka musí být podána nejpozději: 31. 1. 2025 v za-
lepené obálce s nápisem „neotvírat – nabídka na pronájem 
bytu“ + označení požadovaného bytu + jméno, příjmení a 
adresa odesílatele

Kritéria pro výběr nejvhodnější nabídky:
Rada města při výběru nejvhodnější nabídky přihlédne 

především k sociální a bytové situaci žadatele a k výši jím navrho
vaného nájemného za m2/měsíc. 

Nájemní smlouva bude uzavřena na dobu určitou pěti let.
Zadavatel si vyhrazuje právo na zrušení výzvy k podání nabíd

ky na pronájem bytu, případně nevybrání žádného z uchazečů, 
a to i bez udání důvodů. 

Bližší informace a formuláře žádostí budou podány všem zá
jemcům na Městském úřadě v Sušici, odbor majetku a rozvo
je města, 4. patro, č. dveří 410, popřípadě telefonicky na čísle 
376 540 141. -mp-

Výzva k podání nabídky 
na pronájem městského 

bytu o velikosti 2+1

Informace z nemocnice

Zasedání zastupitelstva města
Usnesení ze zasedání zastupitelstva města ze dne 4. prosince 2024
• Zastupitelstvo města schválilo rozpočet pro rok 2025 v součtu 
za organizace podle aktualizovaného návrhu.
• Zastupitelstvo města schválilo střednědobý výhled rozpočtu pro 
roky 2026–2027 podle návrhu.
• Zastupitelstvo města schválilo rozpočty příspěvkových organizací 
města • Sušické kulturní centrum • Sportoviště města Sušice • Sociální služby 
města Sušice • ZUŠ Františka Stupky • MŠ Smetanova • MŠ Tylova • ŠJ Nuželická 
• ZŠ T. G. Masaryka • ZŠ Lerchova na roky 2025 podle předloženého návrhu. 
• Zastupitelstvo města rozhodlo o poskytnutí účelové neinvestiční 
dotace ve výši 25 mil Kč na krytí provozní ztráty související s poskytová
ním zdravotní péče na území města Sušice pro společnost Sušická ne
mocnice s.r.o. Chmelenská 117, 342 01 Sušice, IČ: 08176302 a za tím úče
lem schválila smlouvu č. A004183 na poskytnutí této dotace a pověřila 
starostu města podpisem smlouvy. 
Kompletní usnesení z jednání zastupitelstva města na www.mestosusice.cz

Sušická nemocnice uvádí do provozu moderní masážní vanu Hydrojet
Ve středu 18. prosince 2024 

se v sušické nemocnici slav-
nostně otevřel provoz nové 
suché masážní vany Hydrojet 
na rehabilitačním oddělení. 
Události se zúčastnili zastu-
pitelé města a vedení nemoc-
nice. Symbolické přestřižení 
pásky provedli místostaros-
ta města Sušice Ing. Karel Po-
žárek a jednatel nemocnice 
MUDr. Roman Vanžura.

Masážní vana MEDISTREAM 
3000 představuje špičku v oblas
ti suché mechanické masáže se 
zdravotní certifikací. Nabízí pět 
masážních zón, dvě pohyblivé 
masážní trysky a pět masážních 
technik. Díky individuálnímu na
stavení intenzity si každý uživa
tel může proceduru přizpůsobit 
svým potřebám.

Pozitivní účinky na tělo i mysl
Masáž je ideální volbou pro 

prevenci a zmírnění bolestí zad 
a ramen, pomáhá 
snižovat svalové 
napětí a má pozi
tivní vliv na obě
hový systém. Navíc 
podporuje odbou
rávání stresu a při
spívá k celkové re
laxaci organismu.

Dostupné pro 
každého

Procedura není 
hrazena zdravot
ními pojišťovnami. 
Cena jedné třiceti
minutové masáže 
je 350 Kč. Pro pravi

Odběry dárců krve v roce 2025
SUŠICE DPS: 11. 2. | 18. 3. | 15. 4. | 13. 5. | 10. 6. | 15. 7. | 12. 8. 

16. 9. | 14. 10. | 11. 11. | 9. 12. 

Odběry se provádějí od 14 do 16.30 hod.
Prvodárce prosíme, dostavte se do 15.30 (nutné vstupní vyšetření).

KREVNÍ BAROMETR 
klatovy.nemocnicepk.cz/krev

delné návštěvníky jsou 
k dispozici zvýhodně
né balíčky na pět nebo 
deset masáží. Masáže 
mohou být také skvě
lým dárkem – nemoc
nice nabízí dárkové 
poukázky.

J a k  s i  m a s á ž 
objednat?

Zájemci si mo
hou masáž rezervovat 
na recepci rehabilitač
ního oddělení v 1. pa
tře sušické nemocni
ce, nebo telefonicky 
na číslech 733 641 539 
a 376 530 240.

N e p r o p á s n ě t e 
možnost vyzkoušet 
tuto moderní tech
nologii, která nejenže 
pomáhá tělu, ale také 
osvěží mysl.

Nemocnice Sušice

Zasedání rady města
Usnesení ze zasedání rady města ze dne 16. prosince 2024
• Rada města schválila uzavření podnájemní smlouvy mezi Fokusem 
Písek, z.ú., Kollárova 485, Písek a Místní akční skupinou Pošumaví, z.s., Plá
nická 174, Klatovy a to na nebytové prostory ve II. NP – místnost č. 6 a 7 
o výměře 61,1 m2 a část společných prostor tvořených společnými WC 
a chodbou o výměře v objektu č.p. 60/III, ul. Nuželická v Sušici III na pozem
ku st. p. č. 461 v k.ú. Sušice nad Otavou, na dobu neurčitou od 1. 1. 2025
• Rada města schválila uzavření smlouvy o dílo na opravu podlah 1NP 
v bývalém pavilonu LDN sušické nemocnice s firmou R.K.M2 s.r.o., Na Fu
fernách 8, 342 01 Sušice, IČ: 26364956, DIČ: CZ26364956 za cenu ve výši 
237 063,58 Kč bez DPH a pověřila starostu města podpisem této smlouvy. 
• Rada města vzala na vědomí nabídku Atelieru bod architekti, se 
sídlem Osadní 799/26, Praha 7, 170 00, IČ: 04598261, zastoupená Ing. arch. 
Vojtěchem Sosnou na zpracování studie návrhu novostavby střediska zá
chranné služby u sušické nemocnice a uložila odboru majetku připravit 
návrh Plzeňskému kraji směřující k uzavření smlouvy o spolupráci při pří
pravě projektu novostavby střediska záchranné služby (SZS). 
• Rada města schválila rozpočtové opatření č. 68, kterým se org. 232 
Hasičský sbor Sušice povýší o částku 18 200 Kč v příjmové části a zároveň 
se o stejnou částku poníží org. 98 KZ minulých let. 
• Rada města schválila rozpočtové opatření č. 69, kterým se org. 233 
Hasičský sbor Volšovy povýší o částku 12 200 Kč v příjmové části a záro
veň se o stejnou částku poníží org. 98 KZ minulých let. 
• Rada města schválila rozpočtové opatření č. 70, kterým se organi
zace 237 Hasičský sbor Chmelná povýší o částku 8.000 Kč v příjmové části 
a zároveň se o stejnou částku poníží org. 98 KZ minulých let. 
Kompletní usnesení z jednání rady města na www.mestosusice.cz
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1. února od 20 hod. – KD Sokolovna

4. února od 17 hod. – Muzeum Šumavy Sušice
Jak si sestavit rodokmen II. 
přednáška PhDr. Jana Lhotáka Ph.D.

7. února od 19 hod. – Kino Sušice

11. února od 18 hod. – Kino Sušice

14.–15. února – Kino Sušice
Animánie na Šumavě – festival animace a animo
vaného filmu pro děti, dospívající i dospělé 

15. února od 20 hod. – KD Sokolovna
Hasičský bál – viz str. 6

18. února od 19 hod. – KD Sokolovna
Zdeněk Izer – Vyndavací zas tam dací

21. února od 19.30 hod. – KD Sokolovna 
Vojtaano – stand up & koncert

22. února od 20 hod. – KD Sokolovna

25. února od 19.30 hod. – KD Sokolovna

27. února od 19.30 hod. – Smetanův sál
Apollon Quartet – KPH
A. Dvořák, O. Nelson, D. Gillespie, Ch. Corea

4. března od 18.30 hod. – Smetanův sál gymnázia 
Koncert „Společná věc“ – Tomáš Pfeiffer rozezní 
Vodnářský zvon – tóny prastarého nástroje spojené 
s unikátní velkoplošnou projekcí

8. března od 19 hod. – KD Sokolovna
Wohnout – Jaro 2025

17. března od 19 hod. – KD Sokolovna
Jméno – Divadlo Verze – hrají: Jan Dolanský, Linda 
Rybová, Roman Zach, Jana Janěková M., Petr Lněnička

19. března od 19 hod. – Kino Sušice

22. března od 15 hod. – KD Sokolovna

Horažďovice
17. ledna od 17 a 18 hod. – divadelní sál muzea 
Loutkové představení Sněhurka a sedm trpaslíků 
Hraje TYJÁTR Horažďovice

18. ledna od 15 hod. – kulturní dům
Dětský karneval 

18. ledna od 20 hod. – kulturní dům
Maškarní party pro dospělé – Dj Michal

19. ledna od 15 hod. – Kavárna Šibule
Dostaveníčko s Pavlem Hlobíkem a Pepou Chmelařem

22. ledna od 19 hod. – kulturní dům 
Muzikál NARUBY – předprodej: www.ticketportal.cz

26. ledna od 15 hod. – kulturní dům 
Posezení s písničkou – kapela Rytmix 

17. ledna od 17 hod. – Husův sál KD Sokolovna
Jak Krakonoš napravil krejčího
Sokolské loutkové divadlo 

18. ledna od 20 hod. – KD Sokolovna

20. ledna od 18 hod. – sál Káčka Sušice
Žákovský koncert ZUŠ Sušice 
koncert našich instrumentalistů a sólových zpěváků

24. ledna od 18.30 hod. – Restarace U Chovatelů 
hraje kapela Š-umíci z Blatné, rezervace nutná

25. ledna od 20 hod. – KD Sokolovna 
XXIII. Reprezentační ples města Sušice – viz. str. 1

29. ledna od 19 hod. – KD Sokolovna

17. ledna od 17 hod. – Husův sál KD Sokolovna
Princezna Rozmařilka
Sokolské loutkové divadlo 

1. února od 14 hod. – KD Sokolovna

Sušice

Region

29. března od 19.30 hod. – KD Sokolovna

1. dubna od 19 hod. – KD Sokolovna
Miroslav Donutil – Na kus řeči

26. dubna od 20 hod. – KD Sokolovna
Katapult – tour 50 let 1975–2025

SIRKUS, Příkopy 178, Sušice 
Ředitel       724 047 325
Kinopokladna 376 521 680 | předprodej 376 523 360
Otevírací doba:
pondělí, středa 7.30–11.30  12.30–15.30
úterý, čtvrtek  7.30–11.30  12.30–16.30
pátek   7.30–11.30  12.30–13.30
Pokladna otevřena 1 hod. před promítáním filmu

KAFE SIRKUS, Příkopy 178, Sušice
pondělí–pátek     17.00–20.00
sobota     16.00–20.00
neděle     13.00–20.00

GALERIE SIRKUS, Příkopy 178, 342 01 Sušice 
Otevírací doba:
pondělí, středa 8.00–11.30  12.30–15.30
úterý, čtvrtek  8.00–11.30  12.30–16.30
pátek   8.00–11.30  12.30–13.30

KD SOKOLOVNA, T. G. Masaryka 120, Sušice
Akce, kurzy, výlety, předprodej   376 528 686
Redakce SN 376 555 070 | správce budov 376 521 682
Otevírací doba:
pondělí a středa 7.30–11.30  12.30–16.30
V jiné pracovní dny podle telefonické domluvy.

INFORMAČNÍ CENTRUM 
Poštovní 10, 341 01 Sušice
Otevírací doba říjen–duben:
pondělí–pátek 9.00–12.30   13.00–16.00
svátky   zavřeno

MUZEUM ŠUMAVY SUŠICE
náměstí Svobody 40, 342 01 Sušice
www.muzeumsumavy.cz
Otevírací doba listopad–duben:
úterý–neděle  9.00–12.00  13.00–16.00
Spouštění betlému probíhá v: 9, 10, 11, 13, 14 a 15.00 
Zavřeno: 24., 25., 26., 31. prosince a 1. ledna
do 28. února 2025 – Jaromír RYBÁK | aktuality
do 28. února 2025 – Z jedné palety | Město & alej
výstava obrazů studentů ateliéru malířky O. Hrachové
do 31. března 2025
Pohané a křesťané na Šumavě a v Bavorském lese
českoněmecká výstava o historii osídlení Šumavy
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Cestovatelské přednášky Su-
šického kulturního centra mají 
dlouholetou tradici a za více než 
10 let trvání získaly renomé. Vel-
kou odezvu má vždy vystoupe-
ní Ladislava Zibury. Jeho zatím 
poslední účinkování 5. ledna 
však bylo ještě něčím výjimeč-
né. Cestovatel si Sušici zvolil pro 
premiérové uvedení své nové 
přednášky Dvě cesty do džung
le. Do kinosálu dorazili 
zájemci z širokého okolí 
a zcela ho zaplnili.

Džunglí autor myslí In
donésii a  obě cesty tam 
uskutečnil vloni – první 
v lednu jako svatební cestu 
s novomanželkou Karolínou, 
a protože se mu země oprav
du zalíbila, odjel tam podru
hé sám hned v srpnu. Mimo
chodem zmínil, že jeho česká 
svatba se odehrála nedale
ko u Rabí. Své vyprávění za
čal obecnými informacemi: 
„Indonésie se rozkládá na 16 
tisicích ostrovech v tzv. ohni-
vém prstenci – její dějiny tedy 
formují sopky a zemětřesení. 
Stát je nesmírně rozmanitý, navíc je 
čtvrtou nejlidnatější zemí naší pla-
nety (má 270 mil. obyvatel.).“ 

Zibura hned ukázal sedm tam
ních oblastí, kam se obvykle jezdí: 
Bali, Jáva, Kalimantan, Sulawesi, Pa
pua a Sumatra. Posledně jmeno
vaný ostrov si zvolili i Ziburovi a to 
proto, že je kompromisem a kom
binací všech možností, které nabí
zí celá Indonésie. Navíc je poměr
ně málo zalidněný, má nádhernou 
přírodu i památky a nerozvinutou 
infrastrukturu – ideální místo pro 
cestovatelské dobrodružství. 

Za první cíl si na ostrově vybrali 
Bukit Lawang, vesničku na hrani
ci deštného pralesa. „Je to vyhláše-
né místo pro pozorování pralesních 
tvorů. Už samotná obec je plná živo-
ta,“ přiblížil cestovatel a pokračo
val: „Když jsem seděl před domkem 
a usrkával z kokosu čerstvý kokosový 
džus, přišel za mnou místní, zda chci 
ukázat smrtelně jedovatého hada. 
A jak daleko bychom museli jít, ptám 

se. Je tady, hned nad tebou! usmál 
se.“ Obyčejných opic tam běhá, jak 
holubů po Praze, ale lidoopi jsou 
dlouhodobě hlavním důvodem 
návštěv z celého světa. Je to jed
no z mála míst, kde můžete dobře 
pozorovat orangutany. 

V Bukit Lawang byla totiž dří
ve chovná stanice, kde se o primá
ty starali, aby se v sousedícím do
movském pralese rychleji množili. 
Jenže jakmile si orangutani zvykli 
na lidskou péči, tak už se do džung
le vracet nechtěli. Projekt tedy zru
šili, ale poučení lidoopi zůstali pro 

jistotu poblíž a s průvodcem je 
můžete navštívit. Na fotografiích 
je vidět hlavně matky s mláďaty, 
protože s nimi zůstávají až do pat
nácti let. Dlouho tedy trvá, než se 
od matek vše naučí, a to z oran
gutanů dělá zranitelný druh. Při 
současném masivním kácení dešt
ných pralesů se tak často stává, že 
přijdou o maminku ještě dříve, než 
se všechno naučí. Proto v Indonésii 

zřídili školy pro orangutany, kde 
je lidé vlastním příkladem učí lézt 
po stromech, stavět si každodenní 
hnízda a bát se hadů. 

Do deštného pralesa se před
nášející těšil již od dětství, kdy hl
tal dobrodružné romány. Roman
tický biotop ho nezklamal. Žasl 
např. nad mohutnými stromy, jež 
doma pěstujeme v nedomrlé vari
antě a říkáme jim fíkusy. Hlavním 
tahákem z rostlinné říše jsou však 
raflézie, které mají obrovský květ 
(váží až 40 kg) a neuvěřitelně smr
dí. Každému dojde jak, neboť vábí 
tlusté masařky. 

Dalším podstatným cílem no
vomanželů bylo největší kráterové 
jezero na světě. Před 80 tisíci lety 
zde vybuchla sopka, která málem 
vyhladila lidstvo a tak vzniklo je-
zero Toba. Lodí se vypravili do
prostřed jezera na divuplný ostrov 
Samosir. Je obydlen svébytnými 
domorodými Bataky, na jejichž 
praktikujícím křesťanství je znát 
animistická minulost. Jejich domy 
připomínají tvar lodi a stejné prv
ky v honosnějším hávu mají jejich 
hrobky. Trend velkoleposti vyja
dřuje socha Krista, kterou si posta
vili největší na světě. Jak prozradil 
cestovatel, oproti okolní muslim
ské většině, kde je zakázaná kon
zumace některých živočichů, to 
zde neplatí a místní se oddávají 
těm nejdivočejším gastronomic
kým zážitkům. Aby však neprovo
kovali muslimy, označují choulos
tivé maso jen kódy – vepřové B2 
a psí B1… Zibura popsal i způsob 
tamního hospodaření. Např. ká
vovníky jim rostou jen tak ve škar
pě a kakao s kukuřicí suší na kraj
nicích rušných silnic.

Kulturní aktuality

GALERIE SIRKUS SUŠICE

Jan Lhoták napsal a přednášel o J. A. Gabrielovi

Zibura nově o svatební cestě do Indonésie

Létající ateliér 
17. 1. – 16. 2. 2025

VÝSTAVA účastníků večerních výtvarných kurzů a plenérových dílen  
pořádaných Galerií Sirkus Sušice.
Vernisáž proběhne v pátek 17. 1. od 18 hodin.

Při západním pobřeží Sumatry 
se nachází odlehlý ostrov Siberut. 
Na ostrově v zachovalém prale
se žije kmen Mentavajců původ
ním způsobem života a každoroč
ně ho může navštívit jen omezený 
počet turistů s průvodcem. Mezi 
čtenáři ostrov proslavil svými kni
hami cestovatel a spisovatel Josef 
Formánek, a i když se už před více 
než deseti lety pozastavoval nad 

postupující civilizací, vyprá
vění a obrázky Ladislava Zi
bury ukázaly, že si kmen lov
ců a sběračů stále drží svoje 
zvyky a těsné spojení s pří
rodou. Vláda celý ostrov po
nechala jako rezervaci. No
vomanželé s dalšími třemi 
návštěvníky strávili ve velké 
chýši s rozvětvenou rodinou 
pět dní. Průvodce tlumočil. 
Tamější základní potravi
nou, z které dělají chléb je 
ságo. Jídelníček si zpestřu
jí ovocem a larvami. V po
slední době si však oblíbili 
cukr a cigarety. Všechno má 
pro ně svojí duši a než plod 
utrhnou, omluví se rostlině. 

Jsou animisty a každá rodina má 
svého šamana. Lov omezují na ri
tuální účely. Žijí pokojně, a protože 
nemají psanou kulturu, neustále 
si povídají. Každý večer chodí ná
vštěvy, stále si při tom hrají s dětmi. 

Dnes už se však stává, že děti pak 
odcházejí do civilizace a někteří 
už i na Harvard. „Jsem hrozně rád, 
že takto lidé ještě žijí a doufám, že 
to tak vydrží. S informacemi, které 
mám teď, už bych tam nejel. Nejlepší, 
co můžeme udělat je, nechat je být,“ 
uzavřel kapitolu Zibura. 

Druhá výprava do Indonésie 
přišla na řadu po přestávce. Ten
tokrát přiletěl sám do jedenáctimi
lionového hlavního města Jakarta, 
na nejhustěji obydlený ostrov svě
ta na Jávu a vysvětlil: „Paradoxně 
je nejvíce zalidněná proto, že jsou 
tam činné sopky. Ty jednou za čas vy-
buchnou a skvěle pohnojí půdu. Tak-
že je to velice úrodná oblast. Na ploše 
Československa tam žije 170 mil. lidí.“ 
Přelidněné město má velké problé
my, a tak se vláda rozhodla posta
vit nové na Kalimantanu. Turisté 
mají Jávu rádi také proto, že se tam 
rychle a pohodlně cestuje vlaky. Zi
bura vyzkoušel rovnou ten nejlu

Odborníkem nejpovolaněj
ším na dějiny Sušice je historik Jan 
Lhoták. Jednou z nejvýraznějších 
osobností Sušice 19. století byl její 
purkmistr, spisovatel, právník a bu
ditel Josef Ambrož Gabriel (1820 až 
1880). Jan Lhoták se o bývalého 
sušického starostu dlouhodobě 
zajímá (na dvousté výročí narození 
napsal též článek do Sušických no
vin) a jeho osudy zpracoval do roz
sáhlé biografie Josef Ambrož Gab
riel: Šumavan ve víru 19. věku. 
V souvislosti s vydáním této knihy 
byla v Muzeu Šumavy 16. prosin
ce k tématu uspořádána autoro
va beseda. 

V úvodu Jana Lhotáka a jeho 
knihu představil ředitel Muzea Šu
mavy Josef Hais a po té se slova ujal 
sám autor. V přednáškovém sále 
muzea ke své řeči zároveň promítal 
názorné fotografie. Gabrielův život 
vylíčil v zajímavých souvislostech 
na pozadí bouřlivých událostí před
minulého století. Početné publi
kum svými rozsáhlými dobovými 
znalostmi vtáhl do víru obrozenec
ké doby, přičemž Gabriela v tom
to dění představil jako aktivního 
účastníka. Dále sledoval osudy jeho 
tří dcer i jeho tzv. druhý život, tedy 
jak promlouvá jeho odkaz. 

Text a foto Eduard Lískovec

xusnější. I na známé sopce, odkud 
je krásný východ slunce, je mnoho 
kaváren. Další vyhledávanou rari
tou ostrova jsou fotokoutky. Např. 
z obyčejného slumu v obyčejném 
městě, tím že ho podnikavý mla
dík celý barevně vymaloval, se sta
la vyhledávaná turistická atrakce 

a  každý si tam chce 
udělat fotografii na so
ciální sítě. Proto se tam 
otevřelo mnoho krám
ků a pozdvihla se život
ní úroveň. 

Ostrovy spojují pra
videlné linky levných 
trajektů. Cestovatel se 
tak z Jávy vydal na os-
trov Sulawesi. „Už 
vstup na loď byl vzrušu-
jící: v obrovské tlačeni-
ci každý spěchal zabrat 

aspoň trochu slušné lůžko v obrovské 
noclehárně kajuty. Naší lodí cestova-
lo asi tisíc lidí a třicet bitevních ko-
houtů,“ doplnil přednášející a uká
zal výmluvné fotografie a videa. 
Po dvou dnech vystoupil z kocáb
ky na cílovém ostrově. Zde si vydal 
za kmenem Toradžů, který už sice 
žije civilizovaně, ale stále si drží své 

tradice. Nezapomenutelným zážit
kem se mu stala účast na dvoutý
denním pohřbu, kde velká rodina 
pohřbívala mumifikované manže
le, jejichž smrt však dělilo neuvěři
telných devět let. „Toradžové po-
řádají největší pohřby na světě. Celý 
život si šetří, aby měli hezký pohřeb. 
Ten je nejdůležitějším dnem jejich 
života. Rakve prodávají na každém 
rohu. Neukládají je do země, ale sta-
ví jim domy. Źijí tak už po staletí se 
svými předky,“ vysvětlil. Dokonce 
se na několika odlehlých místech 
odehrává slavnost, při které místní 
vyndají své mumifikované předky, 
svátečně je ustrojí, povečeří s nimi 
a poděkují za dobrou sklizeň rýže. 
„Je to celkem nekrofilní kultura,“ do
dal cestovatel. 

Měsíční cestu zakončil na os
trově Bali. Celá země mu přirost
la k srdci, s místním mladíkem si 
tam dokonce otevřou obchod. 
V závěru přednášky autor divá
ky požádal, aby mu poslali pod
něty, kde přednášku zkrátit. Byla 
by však škoda něco vypustit, 
možná by stálo za to, přednáš
ku rozdělit na dvě.  Ed Lískovec

foto archiv Ladislava Zibury

Knihu i autora Jana Lhotáka uvedl ředitel Muzea Šumavy Josef Hais.
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Poděkování

Pojeďte s námi... Vzpomínky
10. května 2025

Wachau – klášter Göttweig  
a údolí Dunaje plné meruněk a vína 

Návštěva Wachau, malebného údolí Dunaje (západně od Vídně) zap-
saného na seznam světového dědictví UNSCO, nabízí výjimečné zážit-
ky pro milovníky historie, gastronomie i kvalitních vín. Na začátku nás 
čeká prohlídka jednoho z nejznámějších barokních klášterů Rakouska, 
kláštera Göttweig, známého díky své poloze také jako rakouské Monte-
cassino. Poté si prohlédneme údolí Wachau z paluby výletní lodi, která 
nás doveze do městečka Spitz, jedné z nejvýznamnějších vinařských 
obcí celého Rakouska. Turisticky nejznámějším místem ve Wachau je ale 
městečko Dürrnstein, kde budeme mít možnost nákupu místních spe-
cialit z meruněk. Kromě toho vystoupíme ke zřícenině místního hradu, 
kde byl kdysi vězněn anglický král Richard Lví srdce. Na závěr nás čeká 
ochutnávka místních vynikajících vín u jednoho z vinařů.

21. června 2025 
Perla Solné komory: Wolfgangské jezero 

a výjezd zubačkou na Ovčí horu (Schafberg)
Solná komora je jednou z nejkrásnějších oblastí celého Rakouska. Dnešním 
návštěvníkům nabízí úchvatné přírodní scenérie kombinující strmé skalní 
štíty a křišťálově čistá ledovcová jezera. Právě tyto dva charakteristické 
znaky Solné komory je možné najít v oblasti Wolfgangského jezera (Wolf-
gangssee). Na jeho břehu si prohlédneme malebné městečko St. Gilgen, 
z něhož pocházela matka Wolfganga Amadea Mozarta. Krásu okolní kra-
jiny odhalí následná plavba přes jezero do starého poutního místa St. Wolf-
gang s krásným gotickým kostelem a typickými alpskými hotely. Odpoled-
ní program nabídne výjezd nejstrmější ozubnicovou železnicí Rakouska na 
Ovčí horu (Schafberg 1782 m), patřící mezi místa s nejkrásnějším výhledem 
v celém Rakousku. Samotná jízda železnicí, sloužící již od roku 1893 a pře-
konávající stoupání 1190 výškových metrů, je nevšedním zážitkem.

27. září 2025 
Altaussee – největší aktivní solný důl Rakouska 

a malebné srdce Solné komory Hallstatt
Návštěva Solné komory, jedné z nejkrásnějších oblastí celého Rakouska, 
která byla kdysi z důvodu těžby soli zcela uzavřená vůči okolnímu světu. 
Sůl byla hlavním zdrojem obživy zdejších lidí až do 20. století, kdy Solnou 
komoru objevili turisté. Během zájezdu nás čeká průjezd až do nitra Sol-
né komory, kde navštívíme největší rakouský solný důl, který i dnes slouží 
k těžbě „bílého zlata“. Svezeme se po hornických skluzavkách a seznámíme 
se se strhujícím příběhem záchrany uměleckých děl ukrytých v tomto 
dolu nacisty na konci druhé světové války. Poté přejedeme pod masiv 
hory Dachstein a navštívíme klenot celé oblasti, bývalé hornické městečko 
Hallstatt, zapsané na seznam světového dědictví UNESCO. 

20. prosince 2025
Adventní Regensburg, Walhalla a plavba lodí po Dunaji

Regensburg (Řezno) patří v době adventu k vyhledávaným a oblíbeným 
cílům díky spojení různých adventních trhů a unikátního historického 
centra zapsaného na seznam světového dědictví UNESCO. Po cestě do 
Regensburgu se zastavíme v památníku Wallhala, který nechal postavit 
vysoko nad řekou Dunaj bavorský král Ludvík I. a koncipoval ho jako 
místo úcty významných osobností z německy mluvícího prostoru. 
Poté již přejedeme do Regensburgu a do centra města přejdeme po 
jedinečném kamenném mostu z 12. století Prohlédneme si historické 
památky včetně dómu sv. Petra, nejkrásnější gotické katedrály v jižním 
Německu. Odpoledne nás čeká téměř dvouhodinová plavba lodí po 
Dunaji k Walhalle a zpět. Po příjezdu do Regensburgu budeme mít 
ještě dostatek času na návštěvu adventních trhů.

Bližší informace k uvedeným výletům v kanceláři Sušického kulturního centra  
v KD Sokolovna, na www.kulturasusice.cz/vylety/ nebo na tel. 376 528 686

Opustili nás
Jaroslav Řáha r. 1965, Marie Janoušková r. 1932, Marie Kupková r. 1959, 
Petr Lačný r. 1963, Anna Balounová r. 1929, Ondřej Šperl r. 1943.

Tatínku kdo Tě znal, v dobrém vzpomene,
kdo Tě miloval, nikdy nezapomene.

Dne 29. prosince uplynul čtvrtý smutný rok, kdy 
nás navždy opustil manžel, tatínek, dědeček, 
pradědeček, tchán a kamarád, pan 

Václav Polata
malířský mistr z Nezdic na Šumavě. Dne 9. ledna 2025 by se dožil  
79 let. S láskou v srdci vzpomíná manželka Božena a dcery Pavla  
a Eva s rodinami. Děkujeme všem, kteří si vzpomenou s námi.

Dne 14. ledna uplynul čtvrtý smutný rok, kdy nás 
navždy opustil pan 

Antonín Kouba 
z Velké Chmelné. Všem, kteří vzpomenou společně 
s námi, děkujeme. Dcera a syn s rodinami.

Ráda bych poděkovala všem zaměstnancům SULESu a dalším, kteří 
se podílejí na každoroční přípravě vánočního osvětlení. Sušická výzdo
ba je jedinečná – krásná i přes den, kdy nesvítí, a večer potěší příjemným 
teplým žlutým světlem bez rušivého blikání. Doufám, že tato tradiční po
doba výzdoby zůstane zachována i nadále, i přes vyšší nároky na údržbu 
a tlaky moderních trendů. Děkuji vám za to, že sváteční atmosféra v na
šich ulicích má díky vaší práci takové kouzlo.   Veronika Marešová

Kdo v srdcích žije, neumírá... 

Dne 24. prosince jsme vzpomněli sedmý smutný 
rok, kdy nás navždy opustila paní 

Helena Jarolímková 
ze Sušice. 
S láskou vzpomíná celá velká rodina a přátelé. 

Odešla, jak si osud přál, 
ale v našich srdcích a vzpomínkách zůstává dál. 

Dne 12. ledna tomu bylo devatenáct let, co nás 
opustila naše maminka, paní 

Božena Jarolímková 
z Kolince. S láskou vzpomínají děti s rodinami. Kdo 
jste ji znali, vzpomeňte s námi.

Když děláš věci s láskou, dáváš tím lidem ve svém okolí 
doživotní vzpomínku, že jsi tu pro ně byl.

Dne 14. ledna uplynulo pět let od chvíle, kdy nás 
náhle opustil manžel, otec, dědeček, bratr, strýc a 
kamarád, pan 

Jiří Panoš 
ze Žichovic. Stále vzpomínají manželka, syn Jiří, 
dcera Štěpánka s rodinou, sestra Zdena s rodinou, vnoučata Terezka, 
Ondřej, Jakub, Kristýnka a kamarádi.

Dne 9. ledna by oslavil 90. narozeniny pan 

Jiří Kolář 
ze Sušice, učitel, hudebník, spisovatel a skvělý táta. 
Vzpomíná dcera Zuzana s rodinou.

Kdo v srdcích žije, neumírá. 

Dne 19. ledna tomu bude osm let, co nás opustila paní 

Marie Rendlová 
z Volšov. Stále vzpomínají dcera Blanka a syn Karel 
s rodinami. Všem, kteří vzpomenou s námi, děkujeme.

Dotlouklo srdce, umlkl hlas, tak rád měl práci, život i nás. 

Dne 14. ledna uplynuly čtyři smutné roky, co nás 
navždy opustil pan 

Antonín Kouba 
z Chmelné. 
Stále vzpomíná manželka a sestra s rodinami.

Kdo vás znal v dobrém vzpomene,
kdo vás miloval nikdy nezapomene.

Dne 6. ledna by se dožil 85. narozenin tatínek, 
dědeček a pradědeček, pan

Josef Krýsl
ze Sušice.
Dne 17. února uplyne pět let od náhlého a nečekaného 
úmrtí tatínka, bratra, strýce a dědy, pana

Josefa Krýsla ml.
z Jiřičné. 
Za tichou vzpomínku všem děkuje celá rodina.

Dne 4. ledna tomu bylo již deset let, co nás navždy 
opustila paní

Květoslava Polaufová. 
S láskou vzpomínají dcery Jana a Květa s rodinami.

Odešla maminka zlatého srdce, pohasly oči starostlivé, 
předobré srdce zůstalo stát... 

Dne 1. ledna jsme vzpomněli dvacátého druhého 
výročí úmrtí naší drahé maminky a babičky, paní 

Anežky Nachtigallové 
ze Sušice. S láskou vzpomínají dcery Hanka, Venda, 
Jiřka a Lenka s rodinami.

Kdo Tě znal vzpomene, kdo Tě měl rád, nikdy nezapomene. 

Dne 23. prosince uplynul třetí smutný rok, co nás 
náhle opustila maminka, manželka, dcera, paní 

Zuzka Urbanová. 
S láskou a bolestí v srdci vzpomínají maminka, 
manžel, dcery Leonka a Sofinka a ostatní příbuzní. 
Děkujeme všem za tichou vzpomínku.

Dne 14. ledna jsme vzpomněli 100. výročí narození 
naší maminky, paní 

Ireny Šebestové
roz. Sallerové. S láskou a úsměvem vzpomínají Irena 
Vondrová s rodinou a Jiří Šebesta s rodinou.

Dne 20. ledna uplyne již šestnáctý smutný rok ode 
dne, kdy nás navždy opustil náš milovaný manžel, 
tatínek a dědeček, pan

Jiří Fornous.
S láskou vzpomíná manželka Věra a synové Michal, 
Jiří a Pavel s rodinami.
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KNIHOVNA

Peklíčko v knihovně
Ve středu 4. prosince přišla čertovská babička do svého pohádkového 

peklíčka v knihovně. A i když se čertice Pekelína a Vydrbína snažily z lid
ské chásky naaranžovat čerty a čertice – obdařily je růžky a načernily jim 
tvářičky, nebylo jim to nic platné. Děti smrděly člověčinou a dokonce 
neměly ani jednu veš či blechu! Babičce bylo hned jasné, že přišly na 
návštěvu z pozemského světa. Poradila jim a pomohla splnit tři úkoly, 
které je dostanou zpět na zem ke svým rodinám. Nejdříve musely na
krmit Lucifera pekelnými ohniváky, poté navštívit jeho trucovnu a také si s 
babičkou užít čertovský taneček. Na závěr si vysloužily babiččinu ochranu 
pohlazením jejího osobního pavoučka. To jim zajistilo bezpečí před čer
ty, kteří je navštíví spolu s Mikulášem a andělem hned následující den.

Děti dětem, aneb Jak jsme oslavili Den pro dětskou knihu
Každoročně slavíme Den pro dětskou knihu divadelním vy

stoupením. Letos jsme poprvé navázali spolupráci s literárnědra
matickým oborem Základní umělecké školy Františka Stupky, což 
přineslo zcela nový rozměr této oblíbené akce.

30. listopadu skupina 8 otrávených 
jablek z řad talentovaných studentů 
ZUŠ představila svou hru s názvem 
„Já mám smůlu” dětem již od dvou let. 
Představení se konalo přímo v pros
torách knihovny a nabídlo hravý, ale 
zároveň poučný příběh. Mladí herci, 
jejichž nadšení a nasazení bylo jasně 
patrné, dokázali skvěle zaujmout děti 
i jejich rodiče a přinést jim jedinečný 
kulturní zážitek.

Mejdan v knihovně
Velká podzimní literární soutěž skončila. Děti rozděleny do tří kate

gorií podle věku plnily pět úkolů ve čtrnáctidenních intervalech od 23. září 
do 29. listopadu. Motivací a odměnou za jejich píli je účast na Velkém 
vánočním večírku. Letos se konal 10. prosince. V jindy poklidné knihovně 
se řádilo od 15 do 18 hodin. Děti si užily karaoke, vytvářely vlastní mo
tivy na placky na spínací špendlík nebo magnet, hrály společenské hry 
a samozřej mě nechybělo ani občerstvení. Navíc měly radost z připravených 
odměn v podobě dárků od našich sponzorů i naší knihovny. Nálada byla 

opravdu veselá. Spokojenost a ra
dost všech přítomných je tou ne
jvětší odměnou pro nás, knihovnice. 
Mnohokrát děkujeme sponzorům – 
městu Sušici a Sušickému kulturnímu 
centru SIRKUS za dary, které udělaly 
dětem velkou radost, Pekařství Karla 
Rendla a Pekárně a cukrárně CUPE
KO za pohoštění, Středisku volného 
času – Káčku za zapůjčení stroje na 
výrobu placek.
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Legrace na ledě i tvrdý dril. Fotbalisté zahájili přípravuV sokolovně vánoční turnaj, 
ping-pong dětí i dospělých

Sušický Sokol zorganizoval 
tradiční vánoční turnaj ve stol-
ním tenise pro děti i dospělé. 
Turnaj dospělých, již 27. ročník, se 
uskutečnil na druhý vánoční svá
tek. Účast byla nadprůměrná. Ce
lého turnaje se celkem zúčastnilo 
10 sportovních nadšenců. Hrálo se 
systémem každý s každým na dvou 
kvalitních pingpongových stolech 
ve sportovní klubovně sokolovny. 
Celkem se sehrálo 47 dvousetových 
zápasů. Na to, že byl sváteční čas, 
tak všichni soutěžící podali velmi 
fyzicky náročné výkony. Dramatic
ké výměny jasně ukázaly, že všich
ni se celý rok pilně a kvalitně při
pravovali. Jednotlivé zápasy byly 
velmi vyrovnané, nikdo nevyhrál 
všechny zápasy a nikdo neskončil 
bez vítězných bodů. O vyrovnanos
ti svědčí i to, že mezi hráči na 2. až 5 
místě (Josef Krejčí, Vladislav Havrá
nek, Petr Čonka a Čestmír Kříž), kte
ří měli stejný bodový zisk a někteří 
dokonce i skóre, muselo rozhod
nout skóre a body ze vzájemných 
duelů. Po důkladném přepočítání 
bodů a skóre vyhlásil ředitel turna

Příchod nového 
roku znamená pro 
sušické fotbalisty 
nástup do trénin-
kového procesu. 
Áčko se na začátku 
ledna sešlo k prv-
nímu tréninku, 
dobrou zprávou 
je, že z podzimní-
ho kádru zatím ni-
kdo neodešel, na-
opak se po zranění 
vrací defenzivní 
záložník nebo sto-
per Štěpán Krůs. 
Po tmelení kolek-
tivu na vánočním 
hokeji a tradičním silvestrov-
ském fotbálku se hráči pod vede-
ním Jana Staňka chystají na tvr-
dou zimní přípravu, aby byli co 
nejlépe připraveni na jarní vstup 
do soutěže.

Po  necelé měsíční pauze 
se tým na začátku ledna sešel 
k prvnímu společnému tréninku 
na hřišti. Pod vedením Jana Staň
ka se začalo zvolna, na spojeném 
tréninku s hráči B a C týmu se hrál 
zatím jenom „fotbálek.“ 

Hodně členů kádru se ale už 
během vánočních svátků připra
vovalo individuálně, třeba kapi
tán Tomáš Klíma poctivě nabě
hával kilometry v Luhu nedaleko 
stadionu. Přidávali se i další, ná
lada, energie a chuť do tréninku 
se v týmu znatelně zvedla po zá
věrečných kolech, v nichž Sušice 
uhrála většinu bodů.

Pauzu před lednovým star
tem přípravy zpestřily také dvě 

je Vladimír Rumplík vítěze turnaje, 
kterým se stal Jaroslav Melich. 

Pro děti uspořádala turnaj 
Tělocvičná jednota Sokol Suši-
ce v pátek 20. prosince. U účas
ti dětí se potvrdil, na rozdíl od do
spělých, opačný několikaletý trend 
a to, že účast dětí je menší než na ji
ných sportovních turnajích. Stolní 
tenis získává na oblibě zřejmě až 
s přibývajícím věkem. Možná men
ší účast může být způsobena i na
stupující virózou a také tím, že hoši 
a děvčata se s touto hrou zatím pří
liš nepotkávají a dokonce někteří 
na předvánočním turnaji hráli po
prvé soutěžní zápas. Je dobře, že 
velkým poradcem, trenérem a opo
rou byli cvičitelé Jaroslav Melich 
a Vladimír Rumplík, kteří s trpělivostí 
dětem vysvětlovali techniku úderů. 
Kategorii děvčat vyhrála Jaroslava 
Staňková. Kategorie hochů letos pro 
malou účast chlapců vyhodnocena 
nebyla. Důležité je, že všechny děti 
si turnaj užily. Pro vítězku turnaje 
byl připraven pohár a pro každého 
účastníka turnaje byly připraveny 
hodnotné ceny.  -SuSo-

tradiční akce – 
po Štědrém dnu 
se někteří hráči 
sešli ve výstrojích 
na ledě a zahráli 
si hokejové utká
ní, na  Silvestra 
se zase členové 
tří sušických do
spělých týmů se
šli na každoroč
ním dopoledním 
fotbálku.

Na startu roku 
už se ale jde do tvrdší „práce.“ Hrá
če čekají náročné tréninky, hodně 
běhání a nabírání fyzické kondice. 
„Hodně z toho chci ale dělat herní 
formou na hřišti,“ řekl trenér áčka 
a předseda oddílu Jan Staněk.

Do konce ledna bude muž
stvo trénovat v domácích pod
mínkách třikrát týdně, domlu
vené jsou i přípravné zápasy 
– Staňkov (sobota 18. ledna), 

Mýto (sobota 25. ledna), Nepo
muk (sobota 1. února), Meclov 
(sobota 8. února), Rapid (sobota 
22. února) a Vimperk (sobota 1. 
března). První mistrovské utkání 
je na programu v neděli 9. břez
na od 14.30.

Důležitou součástí zimní pří
pravy je i soustředění, které pro
běhne od středy do neděle, 12. 
– 16. února na Srní. „Částečně to 
bude i takový teambuilding, aby-
chom strávili nějaký čas spolu,“ 
upřesnil Staněk.

Důležité pro něj je, že do pří
pravy se hlásí kompletní kádr 
z podzimu. Nikdo neodchází, 
po zdravotních problémech za
čali s tréninkem i Jakub Štěch 
a  Luboš Král, po  delší pauze 
zaviněné zraněním se k týmu 
na hřišti připojil Štěpán Krůs. 
Pokračuje i zkušený útočník Ra
dek Kočí, jehož příchod ve dru
hé polovině podzimu týmu vel
mi pomohl.

Podzimní část zakončila Su
šice 16. listopadu v Kralovicích, 
kde mužstvo zvítězilo 3:1. Cel
kově se ale první polovina sezo
ny v I.A třídě nepovedla – muž
stvo získalo pouhých devět 
bodů a v průběžné tabulce je 
na předposledním patnáctém 
místě. Cíl pro jaro je jasný – co 
nejdřív sbírat body, zvednout se 
ze spodních míst pořadí a zabrá
nit hrozbě sestupu. 

Naopak se velmi dařilo béčku, 
které po podzimu vede tabulku 
okresního přeboru. V plánu má 

před útokem na okresního mis
tra taktéž několik přípravných 
zápasů, jarní sezonu startuje 
v sobotu 22. března v Janovi
cích nad Úhlavou (15.00).

Dorostenci mají od trenéra 
Radka Štefana na leden určenou 
individuální přípravu, po vydaře
ném podzimu se tým do společ
né přípravy pustí až na začátku 
února. Naopak žáci pod vedením 
Patrika Hubáčka začali s tréninky, 
na přelomu ledna a února (stře
da až neděle) starší i mladší žáky 
čeká také soustředění na Srní. 

Všechny mládežnické týmy 
si zpestřují přípravu množstvím 
turnajů, tak aby mladí hráči sbí
rali co nejvíc zápasových minut 
na hřišti. V Sušici se v posledních 
letech rozrůstá mládežnická zá
kladna, fungují mužstva od nej
mladší minipřípravky, přes do
rost až ke  zmiňovaným třem 
dospělým celkům. -jon-

ZIMNÍ PŘÍPRAVA TJ SUŠICE
TJ Sušice – Staňkov 
(sobota 18. ledna),
TJ Sušice – TJ Mýto 
(sobota 25. ledna), 
TJ Sušice – Nepomuk 
(sobota 1. února), 
TJ Sušice – Meclov 
(sobota 8. února), 
soustředění na Srní
12. – 16. února
TJ Sušice – Rapid Plzeň 
(sobota 22. února) 
TJ Sušice – Vimperk 
(sobota 1. března)

Vánoční zápas: Děti versus rodiče na sušickém ledě
V pondělí 23. prosince se 

na sušickém ledě odehrál ne
zapomenutelný hokejový zá
pas mezi dětmi z 2. tříd a je

jich rodiči. Atmosféra byla plná 
napětí, ale i radosti a smíchu. 
Děti předvedly fantastický vý
kon a po tvrdém boji se jim 

podařilo nad svými rodiči 
zvítězit! 

Po utkání si všichni společně 
užili slavnostní chvíle. Děti za

končily svůj úspěch se svými tre
néry a rodiči slavnostní večeří, při 
které nechybělo zpívání vánoč
ních koled.  Tým TJ Sušice, hokej

Vánoční klání A-týmu se stalo nedílnou součástí našich tradic. Současný tým opět změřil síly s našimi odchovanci v přátelském a radostném duchu, 
který k této slavnostní události neodmyslitelně patří. Tým TJ Sušice
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de velký důraz na pastýřské obsa
zení zejména u vánočních textů. 
Jeho Vianočná omša je na Sloven
sku tak slavná jako u nás Rybova 
Česká mše vánoční.

Skladba posluchače oprav
du zavedla ke  kolibám pod 
horské štíty, kde se za starých 
časů rozléhal bačovský zpěv. 
Netradičnímu svěžímu zpra
cování, ve kterém byla latina 
propojena s lidovým jazykem 
(be, be, benedictus!) domino
val zvuk trubky Václava Vald
mana a sólových dud Barbory 
Volfové. Dále hráli: klavír/var
hany – Zdeňka Milotová, hous
le – Jana Nakládalová, Tereza 
Rejšková, Wendy Sulanová, Ka
rolína Veselá, viola – Radka Pa
nušková, violoncello – Tomáš 
Pohanka, Pavel Hejplík, kontra

Sport / Aktuality

bas – Jan Pelech, flétna – Zuza
na Navrátilová, hoboj – Jan Vol
ný. Závěr koncertu jako každý 
rok patřil zpěvu známých koled 
s obecenstvem. 

O pohled do zákulisí jsem 
požádal sbormistra Jose-
fa Baierla. Ten za provedení 
první části koncertu pochvá
lil kolegyni Andreu Sušilovou 
a připomněl, že Vánoční pásmo 
Luboše Fišera už dříve připra
vil i s orchestrem, přičemž teď 
Andrea vhodně vybrala koledy, 
které se daly zpívat a capella.

A jaké byly okolnosti uve-
dení skladby Dana Čámské-
ho? „Když se s Čámou setkáme, 
vždy se ho ptám, zda pro nás 
nemá nějakou novou skladbu. 
Proto nedávno při cestě z Japon
ska složil pro Svatobor uvedený 

Sportoviště města Sušice

Cvičení ve vodě pro seniory 
Cvičení probíhá od 9. 1. 2025 každý čtvrtek od 9.00 do 9.45 hod do 13. 3. 2025
Více informací na https://www.sportoviste-susice.cz/cviceni-ve-vode-pro-seniory-v-susici/

Svatobor uvedl Vianočné pastorely i Walz
Sbor Svatobor 

si pro svůj každo-
roční vánoční kon-
cert opět k  téma-
tu připravil něco 
nového. Věrné po-
sluchače tak nejen 
těší ale i vzdělává. 
Letos se sbormis-
tr Josef Baierl ob-
rátil na Slovensko 
a z tamních barok-
ních vod pro sušické 
posluchače vylovil 
Vianočné pastorely 
Edmunda Paschy. 
Sbor je provedl 
s  pří ležitostným 
komorním orchest-
rem složeným z učitelů, žáků 
a přátel sušické ZUŠ. Koncert 
si přijeli poslechnout i hosté 
ze spřáteleného sboru v Bad 
Kötztingu. 

První polovina vánoč
ního koncertu ve Smeta
nově sále, který probě
hl v sobotu 21. prosince, 
patřila pouze vícehlasé
mu zpěvu Svatoboru pod 
taktovkou Andrey Sušilo
vé. Těžiště skladeb bylo 
pochopitelně v koledách, 
ale sbor zazpíval i další 
zajímavé kusy. Např. závě
rečný Walz se svébytným 
vánočním humorem složil 
Daniel von Schüttenho
fen (Čáma) přímo pro 
Svatobor a ten večer byl 
uveden premiérově, když 
protagonisté nejprve pře
četli text. Pásmo méně 
známých koled s názvem 
Vánoční pro sbory zaran
žoval skladatel Luboš Fi
šer. Do anglicky mluvících 
zemí Svatobor zabrou
sil ve skladbách Away in 
a Manger, The Little Drum-
mer boy a Alleluia Gordo
na Younga. 

Po přestávce se ke sbo
ru přidal komorní orchestr 
a společně provedli téměř 
celé Vianočné pastorely 
Edmunda Paschy. O auto
rovi se dozvídáme z tiště
ného programu: Edmund 
Pascha (1714–1772), půvo
dem z Kroměříže, působil 
na Slovensku jako františ
kánský kněz, skladatel a varha
ník. Komponováním slovenských 
pašijí, pastorálních mší a koled se 
zasloužil o rozvoj barokní hud
by na Slovensku. Skládal koledy 
a pastýřské mše i na své texty. V li
dové barokní hudbě a poezii kla

Walz a ještě Polku, kterou připra
víme na další vystoupení. Dan 
je velký šprýmař a ve stejném 
duchu napsal i text. Pak teprve 
k  tomu zkomponoval hudbu 

a to opravdu pěknou, mo
derní. Ovšem dalo to práci 
vše secvičit. Sám autor byl 
na několika zkouškách.“ 

P r o č  j s i  v y b r a l 
na druhou půli Vianoč-
né pastorely? „Vždycky 
jsem měl blízký vztah k li
dové tvorbě a myslím, že 
tato skladba je příhodná 
i  pro posluchače. Před 
lety jsme už kousek zpí
vali. Tentokrát se kromě 
jedné části nastudovala 
celá a nástrojové obsa
zení se obohatilo o dudy. 
Původně tam bylo cem
balo, ale to jsme ne
sehnali. Na zkoušce mě 
překvapilo, jak jsou dudy 
laděny. Nakonec jsme to 
vyřešili dudáckými sóly, 
které měly u obecenstva 
velký úspěch.“ 

Jaké byly další vá-
noční koncerty? „Tra
dičně jsme zkrácený 
program předvedli v su
šickém kostele sv. Vác
lava a pak jsme také vy
stoupili 5. ledna v kostele 
v Žihobcích, kde s námi 
v orchestru hrál na vio
lu člen České filharmonie 
Jan Šimon.“ 

Co Svatobor v  nej-
bližší době čeká? „Blí
ží se nám oslava 165 let 

sboru. Při té příležitosti bychom 
21. dubna chtěli vystoupit spo
lu s kötztingským sborem a za
zpívat Vivaldiho Gloria D dur. 
V  květnu se těším do  krás
né Jízdárny Světce u Tachova, 
kde bude setkání západočes
kých sborů. Tam bychom chtě
li představit tu novou Polku 
Dana Čámského. Společně se 
bude zpívat Missa Brevis Zdeň
ka Lukáše.“

Děkuji za rozhovor a přeji 
vám na plánovaných koncer
tech mnoho radosti a zdaru.

Text a foto Eduard Lískovec
více foto na www.kulturasusice.cz

Přijímačky nanečisto na gymnáziu
Zájemci z řad žáků 5. a 9. tříd, kteří zvažují studium na naší škole, si 

mohou vyzkoušet přijímací zkoušky nanečisto. Tyto zkoušky proběhnou 
ve stejném režimu jako skutečné přijímací zkoušky, a to z matematiky 
a českého jazyka. Pro žáky z 9. tříd v pondělí 27. ledna od 14.00 hodin 
a pro žáky z 5. tříd v úterý 28. ledna také od 14.00 hod. Přihlášku si mů
žete stáhnout z našich webových stránek a doručit do kanceláře školy 
nejpozději do pondělí 20. ledna. Další informace o zkouškách nanečis
to najdete na našem webu.

Zájemci si nezapomenou s sebou přinést sešit nebo blok, modře či 
černě píšící propisovací tužku a rýsovací potřeby (tyto pomůcky jsou 
povoleny u přijímacích zkoušek).

V měsících únor–březen 2025 na ně na gymnáziu navazují přípravné 
kurzy. O konkrétních termínech najdete informace na našich webových 
stránkách http://www.gymsusice.cz, na tel.: 376 111 121, a také v příštím 
vydání Sušických novin.   Mgr. Ivan Kratochvíl, Gymnázium Sušice

Na jeden den studentem gymnázia
Ředitel školy, pedagogický sbor i studenti sušického gymnázia srdečně 

zvou žáky ZŠ, jejich rodiče a širokou veřejnost na Den otevřených dveří. 
Nabízíme uchazečům o studium a jejich rodičům nahlédnout do běž

né výuky gymnázia. Tuto možnost budete mít ve středu 29. ledna 2025 
od 7.30 do 14.20, kdy budou otevřeny všechny třídy a uchazeči mohou 
navštívit hodiny podle vlastního výběru.

Stačí jen vstoupit. Těšíme se na vás!  Ivan Kratochvíl



PRODEJ
Prodám zánovní značkovou 
odrážecí koloběžku Kostka, na
fukovací pneu, minimálně jetá. 
Původní cena 10.500. Cena do
hodou. Dále horské kolo Apache 
Rio Grande – Alloy 7005. Cena 
2.200 Kč. Možnost osobní
ho vyzkoušení v Sušici. Volejte: 
606 49 49 96
Daruji: za odvoz 4 ks starší kni
hy „Šumava“, Prodám: automa
tickou pračku Philco – v záruce, 
4.000 Kč, Stojánek/10 kg/ na větší 
vánoční stromek /sklíčidlová kon
strukce/, koupen v SRN, 200 Kč. Tel. 
728 349 952
Prodám: Dlažební žulové kostky 
– cca 700 ks. Cena dohodou. Tel. 
606 633 919 
Prodám: kamna zn. Petry, v zacho
valém stavu. Cena dohodou. Tel. 
606 633 919 
Prodám sáňky pro 3 osoby včetně 
opěradla. Nutně provést údržbu. 
Možno použít jako artefact. Stáří 
cca 60 roků. Cena dohodou. Tel. 
606 633 919
Prodám sběrateli šavli a nástěnný 
věšák s loveckou tématikou. Cena 
dohodou, tel. 604 232 740 (večer)
Prodám letošní odchovy – roze
la pestrá – přírodní, gold, lutino. 
Dále korely a andulky různých 
barevných variací. Vše zdravé sil
né kusy z venkovních voliér. Tel. 
606 49 49 96 
Nabízíme cirkulárku s  koléb
kou, cena dohodou, Sušice. Tel. 
728 375 762, 606 249 241

KOUPĚ
Koupím starší známky, mince, 
bankovky, odznaky, pohledy, ob
razy, hodiny, hodinky, porcelán, 
sklo, vojenské předměty – šavli, 
helmu, uniformu a podobně. Mů
žete nabídnout i jiné staré předmě
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Řádková inzerce
ty, celou sbírku nebo pozůstalost. 
Tel: 722 777 672 
Zaplatím i několik desítek tisíc 
za starou pivní láhev s nápisem: 
Mačice, Stubenbach, Blovice, Plá
nice, Kundratitz, Jarolím, Gotz, Dol
lanský, Melan, Pauli, Šebesta, Kleč
ka, Vrhel, Petrmichl, Šubrt, Lešer 
atd. Tel. 606 245 515
Koupím staré zápalkové nálep
ky a krabičky, reklamní plecho
vé a smaltové cedule, staré pivní 
láhve s litými nápisy a erby, staré 
pohlednice Sušice a okolí. Přijedu! 
Tel. 606 49 49 96

BYTY – NEMOVITOSTI 
Poskytnu prostory truhlářství – 
pila – tesařství na Sušicku. Zn. Dě
dek. Tel. 605 937 103, pouze SMS
Prodám nebo pronajmu bytový 
dům, možno využít pro ubytovací 
služby, 4 km od Sušice, včetně vy
bavení. Tel. 731 469 471 
Hledám garáž k pronájmu Vol
šovská ulice (u technoplynu). Tel. 
607 991 132
Nabízím pronájem garážového 
stání. Cena 1.500  Kč, lokalita Suši
ce nádraží. Tel. 734 485 576
Oceňování nemovitostí – pro pro
dej, darovací smlouvu, dědické ří
zení, úvěr, hypotéku, účetnictví, 
apod. – kvalitně a rychle. I. Dráb
ková, Sušice, tel. 608 117 789 

RŮZNÉ
Hledám brigádnickou práci o ví
kendech – práce se sbíječkou (el. 
kladivem), jakoukoliv práci, výko
pové práce i za špatného počasí. 
Tel. 605 122 437
Nabízíme strojní číštění kober
ců, sedacích souprav, křesel, žid
lí a  čalounění. Zdeněk Kubeš, 
tel. 607 630 244 
Svážu diplomové práce, opravím 
staré knihy. Levně. Tel. 739 744 687

DAČ se naro -
dil květen 2024 
ve smečce namno-
žených psů. K lidem 
co nezná moc důvě
ry nemá, ale na jeho 
socializaci se pracu
je.Je to malý psík 
5 kg, nyní je v do
časné péči v  bytě 
ještě s další fenkou. 
Je očkovaný, čipova
ný, v dospělosti bu
deme požadovat 
kastraci. Je vhod
ný ještě k dalšímu 
pejskovi, který by 
mu pomáhal zvlá
dat vše, co nezná... 
Nachází se u Sušice, 
tel.: 604 555 924

Asi 4 letá kočička Sára po majitelce, která musela odejít do LDN hle-
dá domov. Je odčervená kastrovaná. Je hodná, ale občas jí chytí amok, 
lítá jako splašená a má tendenci šplhat po všem, po čem se šplhat dá. 
Info na tel. 604 555 924.

Děkujeme za pomoc.   Nalezenci Šumaváci 

Informace o dalších zvířatech (nalezených i hledaných) najdete 
na stránkách spolku nalezencisumavaci.estranky.cz a jejich facebooku.

Hledáme nový domov

Nálezy uložené na stálé službě Městské policie Sušice
Městská policie Sušice oznamuje, že jí byly odevzdány následující věci, 

které byly nalezeny na území města Sušice a jejichž vlastník není znám. 
Nálezy odevzdány od července 2024 do dnešního dne.

Mobilní telefon – 3 ks | peněženka – 3 ks | brýle dioptrické – 2 ks | náušnice 
– 1 ks | hodinky – 3 ks | pouzdro na doklady – 1 ks | pánská taška – 1 ks | jízd
ní kolo – 1 ks | kšiltovka – 1 ks | naslouchátko – 1 ks | ostatní (karty…) – 7 ks. 

Nález bude vydán jen žadateli, který věc přesně popíše. 
Popis a  foto aktuálně nalezených psů naleznete na  webo

vých stránkách Městského úřadu Sušice pod odkazem Město  
» Městská policie » Aktuální informace.

Jaroslava Hrabová, Městská policie Sušice
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Dobrý den, přátelé, zdravím 
vás v novém roce při dalším díle 
naší husitské historie. Ať je pro 
vás tento rok šťastným!

Posledně jsme si povída
li o Tridentském koncilu (1545–
1563), který se chtěl vyrovnat 
s šířící se reformací, na jejímž 
počátku stál před více, než 100 
lety Jan Hus a naši husité. Koncil 
chtěl, ale i přes určité snahy se 
s reformními církvemi domluvit 
nedokázal a tak zůstala církev na
dále, a už definitivně, rozdělená. 
16. století bylo na události v ev
ropské historii bohaté. Již jsme si 
vyprávěli o čes
kém stavovském 
povstání z roku 
1547 a  o  jeho 
potlačení krá
lem Ferdinan
dem I. – což 
se zase stalo 
v důsledku tzv. 
Š m a l k a l d s k é 
války, kdy byl 
24. dubna 1547 
císařským vojskem poražen 
Jan Bedřich I. Saský. A vyprávě
li jsme si též o tom, že protes
tanti z vážných důvodů odmítli 
účast na katolickém Tridentském 
koncilu svolaném roku 1545, a že 
i přesto, že císař Karel (bratr Fer
dinanda) v  propuknuvší pro
testantskokatolické válce zví
tězil, jeho vítězství nedokázalo 
postup reformace zvrátit a přes 
vojenské úspěchy byl nakonec 
r. 1555 donucen podepsat tzv. 
Augšpurský mír. (Augsburg leží 
na jihozápadě spolkového stá
tu Bavorsko a je hlavním měs
tem a sídlem vlády Švábska. Jeho 
jméno je odvozeno od římského 
sídla Augusta Vindelicorum, zalo
ženého roku 15 př. Kr. římským 
císařem Augustem.)

Říšský sněm zasedal v Aug
špurku mnohokrát, ale do historie 
se zapsala jednání mezi katolic
kým císařem Karlem V. a protes
tantským Šmalkaldským spol
kem. Ta probíhala již od počátku 
16. století zvláště kvůli obavám 
z narůstající osmanské hrozby 
(Osmanům vedených Sulejma
nem I. se, jak již víme, téměř po
dařilo roku 1529 zmocnit Vídně). 
Mimochodem – díky odporu cí
saře Karla vůči luteránství, které 
se raketově šířilo v německých 
zemích, a císař je pokládal za ka
cířské, vzniklo tzv. Augšpurské 
vyznání. Jedná se o shrnutí učení 
lutheránů od Philippa Melanch
thona, jeden ze základních spisů 

lutherské církve – součást Knihy 
svornosti. Augšpurské vyznání 
bylo předloženo 25. června 1530 
císaři Karlu V. jako vyjádření evan
gelických stavů k teologickým 
otázkám, které se lišily od katolic
kých pozic, se snahou dosáhnout 
maximálního přiblížení a vyvrátit 
nařčení z bludného učení. Kato
lická strana ale vyznání odmítla 
spisem „Vyvrácení“…

Po svém vítězství nad Šmal
kaldskou aliancí, svolal Karel 
do Augšpurku sněm (1547–1548), 
na němž se pokusil znovu pro
sadit katolickou víru jako jedi

nou pr avou. 
Jeho pokus ale 
mnoho němec
kých knížat po
bouřil. Uvolnění 
náboženského 
napětí bylo do
saženo teprve 
na zasedání 25. 
září 1555, kde 
b y l  u z av ř e n 
shora zmíněný 

Augšpurský mír. Dohoda uzna
la augsburské vyznání a přija
la milovníkům historie známé 
pravidlo cuius regio, eius religio, 
tedy „čí království (země), toho 
víra (náboženství)“. Toto pravi
dlo opravňovalo každého kníže
te, aby se svobodně rozhodl pro 
své vyznání. Přeneseně však toto 
pravidlo platilo i na jeho podda
né. Problém nastal, pokud něk
do z poddaných vyznával jinou 
víru, než jeho pán. Měšťané, du
chovenstvo a šlechta měli totiž 
možnost z náboženských dů
vodů emigrovat, poddaní však 
nikoliv… Zároveň byla potvrze
na sekularizace (tedy převede
ní církevního majetku do svět
ských rukou) církevního majetku 
protestantskými knížaty. Zása
da cuius regio eius religio vedla 
logicky – mimo jiné – ke vzni
ku mnoha církevních útvarů vá
zaných na  konkrétní geogra
fický prostor. V důsledku bylo 
Augšpurským mírem ukonče
no první období náboženských 
válek v Německu. Císař Karel V. 
Habsburský považoval tuto do
hodu za tak velkou prohru, že 
odstoupil z politického života…

Vrátímeli se k  Tridentské
mu koncilu – jeho výnosy z roku 
1566 byly uznány v Itálii, Portu
galsku, Polsku a katolickými kní
žaty v Německu právě na sněmu 
v Augsburgu.

12. ledna 2025
Martin Mejstřík

Očima Martina Mejstříka

Augšpurský mír

JMÉNA SUŠICKÝCH ULIC
76 – U Papírny

Od páteřní ke Svatoboru stou
pající komunikace Na Štěbetce se 
severovýchodním směrem oddě
lují dvě slepé vrstevnicové ulice. Ta 
kratší spodní, přitom však novější, se 
jmenuje U Papírny a byla vybudová
na v souvislosti s výstavbou řadových 
družstevních domků. Název schválilo 
plenární zasedání sušického národ
ního výboru v roce 1974. Je zřejmé, 
že byl trochu nepřesně inspirován 
sousedícím průmyslovým areálem 
firmy PAP Packaging a.s. (Přesnější by 
tedy možná bylo U PAPírny…)

Průmyslová historie místa se 
začala psát již v roce 1868, kdy 
si zde z hostince založil Vojtěch 
Scheinost svojí tzv. horní sirkárnu. 
Roku 1903 pak došlo ke sloučení 
s dolní sirkárnou Bernarda Furtha 
a vznikla společnost SOLO. 

O historii a zaměření stávající 
firmy se dozvídáme na it. stránkách 
packakingcz.cz: Cesta společnos
ti PAP Packaging a.s. začala roku 
1933. Z pokusné výroby kónických 
papírových obalů s deseti zaměst
nanci – tehdy patřící pod známé 

SOLO Sušice – se stala předním 
odborníkem ve výrobě potravi
nářských obalů z plastů a papí
ru pro střední a západní Evropu. 
V roce 2006 došlo ke změně vlast
nické struktury, když se společnost 
dostala do vlastnictví italské firmy 
DOpla S.p.A. Se vstupem italských 
partnerů odstartovala nová éra 
závodu. Výrazně se rozšířil sortiment 
výrobků na jednorázové použití. V 
průběhu dalších let byl závod neu
stále doplňován o nové, modernější 
stroje, které umožnily rychlejší a efe
ktivnější výrobu. Konec tohoto de
setiletí potom provázelo dokončení 
nové výrobní haly a nových výrob
ních linek. Díky tomu se roční 
výrobní kapacita pohárků zvýšila 
na 1,5 mld. kusů. V poslední době 
se společnost soustředí především 
na výrobu z buničiny. Od roku 2015 
PAP Packaging (do roku 2023 DO
PLA PAP a. s.) disponuje vlastními 
linkami na výrobky z buničiny. V blíz
ké budoucnosti se chce dostat až na 
osm vlastních výrobních linek.

Text a foto Eduard Lískovec

Níže přinášíme ukázku z komiksové brožury skautské vedou-
cí Petry Divišové (Pídý), která své zážitky ze skautských táborů 
zpracovala do titulů Buď pobaven a Buď pobaven 2. (Vydal Junák 
– český skaut, Tiskové a distribuční centrum, v roce 2021 a 2023.)

Šumavští muzikanti ve vzpomínkách kapelníka Karla Polaty

Žárlivec
Ve Zdíkově žil trumpetista, kte

rý byl na svou ženu neuvěřitelně 
žárlivý. Žárlil na ni už za svobod
na, ale doopravdy vyvádět začal až 
po svatbě. Dělal to ovšem chytře: 
vždycky jen doma a pěkně potichu, 
aby ho lidé neměli za blázna. Sám 
to ovšem taky neměl lehké, proto
že s ním věčně cloumalo nějaké po
dezření nebo pochybnosti a vůbec 
nejhorší pro něj bylo, když musel 
odejít na hru někam mimo Zdíkov. 
Taková noc daleko od domova pro 
něj byla pravé utrpení. 

Když se hrálo doma ve vsi, byl 
trochu klidnější, ale přesto se aspoň 
jednou, většinou kolem půlnoci, 
vytratil ze sálu, a když se zase vrá
til, nikdy nechtěl prozradit, kde byl 
a co tam dělal.

Při jedné takové vycházce se mu 
pověsil na paty zvědavý bubeník 

a Bohouš ho, aniž to tušil, dovedl 
ke své vlastní chalupě. Tam se bube
ník přikrčil za křoví a čekal. Bohouš 
se zastavil na zápraží, přede dveřmi 
si klekl, škrtl sirku a něco si pozorně 
prohlížel. S tím, co viděl, byl zřejmě 
spokojený, protože se hned zase 
zvedl a zamířil zpět. 

Sotva se ztratil ve tmě, šel si bu
beník na tu záhadu taky posvítit, 
a co nevidí? Obyčejné sirky, posklá
dané na prahu do nějakého složité
ho obrazce.

Nejdřív nevěděl, co si o tom má 
myslet. Potom ho napadlo, to že tak 
Bohouš asi hlídá svou ženu, jestli 
mu za ní někdo nechodí, a tak mu 
ty srovnané sirky bez dlouhého roz
mýšlení zlomyslně rozkopal.

Náhodou se mu podařilo dorazit 
do hospody o něco dřív než Bohou
šovi, který se někde opozdil. Muzi
kanti ještě drželi přestávku, a tak jim 
stačil v rychlosti vyložit, při čem Bo

houše právě načapal. Kolegové se 
náramně bavili, ale to už se Bohouš 
vracel zvenku a hned se podezíravě 
ptal: „Čemu se smějete, vy volove?!“

„Támle Franckovi,“ odpověděl 
mu pohotově kapelník. „Jen se po
dívej, jak se na něj ta nestyda kovář
ka lepí. Vo co, že se za chvíli pudou 
spolu provětrat ven?“ 

Sotva to dořekl, nasadili všich
ni muzikanti jako na povel smr
telně vážné obličeje a bubeník 
si ještě škodolibě přisolil: „Inu, 
inu! Je to marný, ale nekerý žen
ský sou holt všecky stejný! Jedna 
jako druhá a nic s těma potvora
ma nenaděláš!“

Bohouš k téhle hluboké moud
rosti kupodivu nic nepoznamenal, 
ale vypadal zamyšleně a zcela vidi
telně ztratil náladu. Hrdinně přeč
kal následující tři kousky, ale pak se 
zase vypařil a uháněl domů. Když 
zjistil, že sirky na prahu jsou rozhá
zené, vletěl do chalupy jako hrom 
do police. Nejdřív zrychtoval man
želku, pak děti a nakonec si to vyří
dil s nádobím. Vyházel ho z misníku, 
vymetl z police a pak v té hromadě 
skákal tak dlouho, dokud to všech
no nebylo na maděru. Potom šel 
spokojeně spát.

Když ho ráno vyhnal hlad z po
stele, nemohl uvěřit vlastním očím, 
co všechno v noci roztřískal. Podla
ha byla plná hliněných střepů, plot
na studená a uprostřed té spouš

tě seděla uražená Rozára s rukama 
v klíně. Mračila se jako čert a z jejího 
zarputilého mlčení Bohouš správně 
usoudil, že dneska se asi vařit ani jíst 
nebude. Nezbylo mu, než sáhnout 
kajícně pro šrajtofli a Rozáru pěk
ně poprosit, aby s ním šla nakoupit 
nové hrnce a pekáče. 

Sotva vyšli ze dveří, nahrnuli se 
sousedé z okolních chalup k ok
nům. Slyšeli v noci ten rámus a teď 
byli pochopitelně zvědaví, co to 
bylo a jak to dopadlo.

Jakmile Rozára zjistila, že má 
obecenstvo, začala se Bohoušovi 
zase cukat a škubat, jako že si to 
s tím nakupováním rozmyslela. To 
už ale byla Bohoušova trpělivost 
u konce. Chytil ji pevně kolem pasu, 
zmáčkl ji stejně jako kdysi zamlada 
a víc už ji nepustil. 

Táhl Rozáru zhurta přes ves 
ke krámu a ta se s ním celou cestu 
prala a přitom hlasitě vykřikovala, to 
že by nikdo nevěřil, jaký sou ty chla
pi kanci! Před krámem měl Bohouš 
té ostudy právě tak dost. Znenadání 
zastavil, otočil Rozáru k sobě a vle
pil jí takovou hubičku, že jí nezbylo 
než konečně zmlknout.

Když se zvěst o tom velkém ná
kupu roznesla po vsi, někdo se smál, 
někdo Rozáru litoval a pár hloupých 
ženských jí dokonce závidělo. Jestli 
toho kance Bohouše a nebo nové 
nádobí, kdož ví? Čert aby se v těch
hle věcech vyznal!

OKÉNKO POMOCI

Pá 17. 1.  9.30–11.30  Rukodělné činnosti 
Po 20. 1. 13.00–15.00  Promítání filmu  
Út 21. 1.  9.00–12.00  Vařečka + úklid
  13.00–15.00  Pracovní činnosti 
St 22. 1.  9.30–11.30  Výroba bloků  
Čt 23. 1.  9.30–11.30  Rukodělné činnosti 
  13.00–15.00  Hraní společenských her
Pá 24. 1.  9.30–11.30  Rukodělné činnosti
Po 27. 1. 13.00–15.00  Malování
Út 28. 1.  9.30–11.30  Cvičení + relaxace
  13.00–15.00  Pracovní činnosti 
St 29. 1.  9.30–11.30  Výroba bloků  
Čt 30. 1.  9.30–11.30  Rukodělné činnosti 
  13.00–15.00  Poslech audioknihy
Pá 31. 1.  9.30–11.30  Rukodělné činnosti
Vedoucí pobočky: 774 451 769, vedouci.su@fokus-pisek.cz 
Sociálně terapeutická dílna: 775 731 769, dilna1.su@fokus-pisek.cz
Sociální rehabilitace: 778 519 769, socialni1.su@fokus-pisek.cz

Fokus – Pobočka Sušice – Nuželická 60
(Organizace na pomoc a podporu lidí s duševním onemocněním)

Nalezenci-Šumaváci děkují

Touto cestou bychom chtě
li poděkovat prodejně Tesco, 
kde jako každým rokem nám 
bylo umožněno mít vánoční 

stromeček. Zároveň děku
jeme všem těm, kteří pro naše 
svěřence dárky nakoupili.

Nalezenci-Šumaváci, z. s.

Do nového seriálu jsme připravili jedinečné příběhy z muzikantského prostředí Sušicka odehrávající se v době rakouského mocnář-
ství a první republiky, které zaznamenal slavný kapelník Karel Polata (1914–1974). Jeho dcera Ivana Šafránková všechny otcovy zá-
pisky zpracovala, upravila a sestavila do knihy Šumavští muzikanti ve vzpomínkách kapelníka Karla Polaty, která vyšla v nakla-
datelství RegionAll v roce 2012. Po dohodě s paní Šafránkovou jsme vybrali několik příběhů, které jsou někdy nejen veselé, ale také 
krásně ukazují život tehdejších místních muzikantů a světáků. Jako bonus pak uvedeme i příběh, který v knize nenajdete.



strana 12 Sušické noviny 1/2025
17. leden 2025

Program na náměstí zahájila ře
ditelka Charity, Ing. Štěpánka Brab
cová, která ve svém projevu zdů
raznila význam nejen této akce, 
ale především Tříkrálové sbírky. 
Poděkovala všem, kteří ji podpo
rují nebo pomáhají s její organi
zací. Milými slovy ji doplnil i farář 
R. D. Ondřej Urbisz.

Na jejich slova navázalo vystou
pení Pěveckého sboru Svatobor, Su
šice. Při zpěvu oblíbené koledy „My 
Tři králové“ se na náměstí objevili tři 
mudrcové, aby se poklonili u bet
léma. Už tradičně přijeli na koních 
z jezdecké stáje Legacy Buršice, což 
opět vyvolalo nadšení přihlížejících.

Jako každý rok si je návštěvníci 
mohli zblízka prohlédnout a vyfo
tografovat. Tato příležitost je vždy 
velmi oblíbená a i letos přinesla ra
dost malým i velkým.

Za podporu akce patří podě
kování městu Sušice, Městské po
licii Sušice, společnosti Sules a sa
mozřejmě také všem účinkujícím, 
kteří se podíleli na úspěchu této 
události.

Tříkrálová sbírka pokračuje
Koledníky Tříkrálové sbír

ky můžete v ulicích potkávat až 
do 14. ledna. Přinášejí radost, na
ději a Boží požehnání do našich 

domovů. Jejich podarováním pod
poříte záměry letošní sbírky.

Výtěžek bude rozdělen do ně
kolika klíčových oblastí. Plánujeme 
zajistit materiální pomoc pro lidi 
v těžké životní situaci, podporo
vat dobrovolnictví, udržovat pro
voz našich středisek a vytvořit fond 
krizové humanitární pomoci. Ten
to fond umožní rychle reagovat 
na nečekané situace, ať už jde o pří
rodní katastrofy nebo individuální 
lidské tragédie.

Tříkrálová sbírka ale samozřej
mě není jen o finanční pomoci – 
je to také příležitost, jak připome
nout důležitost solidarity a pomoci 
potřebným. Charita Sušice děkuje 
všem za vaši dobrovolnickou čin
nost během sbírky nebo dobro, 
které plní Tříkrálové kasičky.

Text a foto Lucie Mikulová 
Charita Sušice

Sborový rok 2024 se nesl 
v duchu slavnostním, byl Ro-
kem české hudby a výročním 
55. rokem od  založení SDS 
sbormistrem Josefem Baier-
lem. Spolek přátel SDS uspořá-
dal slavnostněji laděný sboro-
vý festival Je kraj.., kde kromě 
domácích sborů a renomova-
ných „přespolních“ sborových 
těles vystoupili i bývalí členové 
SDS. Sluníčka, Včelky i Hlavní 
sbor vyrazili v dubnu na sou-
těžní klání do Rokycan – naši 
nejstarší postoupili do celo-
státního kola do Hradce Krá-
lové. Včelky utužily přátelské 
vztahy v Bad Kötztingu na Mu-
zikparty. Na  výměnné kon-
certy se rozjely Včelky hned 
ke dvěma sborům – k ŠUMíkům 
do Rokycan a k Písničce do Pra-
hy. Největší výzvou byl projekt 
Sušický DS v Bergen 2024, tedy 
náročná mezinárodní sborová 
soutěž v Norsku, na které se po-
vedlo vybojovat dvě 2. místa. 

Adventní čas jsme zahájili roz
svícením vánočních stromečků 
v Kolinci a v Sušici, Sluníčka zpě
vem potěšila seniory v Penzio
nu Pod Svatoborem, a nakonec 
se všechny sbory rozloučily s ro
kem 2024 na divácky nejnavště
vovanějších Vánočních koncer
tech ve Smetanově sále, které 
připadly na 13.–14. 12. a byly jako 
obvykle čtyři. V pátek a v sobotu 
večer účinkovali Včelky a Hlav
ní sbor. Včelky naladily vánoční 
atmosféru hravou Zimní čačou, 
staré časy připomínajícím Stro
mečkem, veselým Hokejem, jem
ně melancholickou Ukolébavkou 
pro dcerku a poetickým Sněho
vým kánonem. Samostatnou 
část vystoupení Včelky zakončily 
swingově laděnou skladbou Že 
se nestydíte, po které následo
vala společně s Hlavním sborem 
provedená Brusič mráz. Hlavní 
sbor zazpíval skladby v různo
rodém hlasovém obsazení. So
pránalttenorbas, tedy všichni 
zpěváci, provedli Adeste fide
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55. koncertní sezona 
a Vánoční koncerty Sušického  

dětského sboru (SDS)

Příchod Tří králů na sušické náměstí a Tříkrálová sbírka
Tři mudrcové uzavřeli ad-

ventní atmosféru a podpořili 
probíhající Tříkrálovou sbírku.

Na sušické náměstí opět zavítali 
Tři králové, čímž tradičně uzavřeli 
adventní atmosféru.

les, Fair Phyllis I saw sitting all 
alone, Laudate, Festival Sanctus. 
Sopránalt, tedy dívky a mladší 
chlapci, zapěli Hej, Vánoce dlou
hý noce. Tenor a bas rozezněl sál 
ve skladbě Hory černé, Danielis 
prophetia, Ubi caritas, Old Mac
Donald Had a Farm – tady divá
ky navíc rozradostnilo scénické 
zpracování s převleky a rekvizi
tami. Na závěr zazněly společné 
koledy, které si mohli zazpívat 
i diváci, v rámci koled nejstar
ší členky sboru provedly v sále 
nasvíceném pouze svíčkami Ti
chou noc.

Mladší přípravná oddělení 
SDS Broučci a Sluníčka zpívala 
v sobotu odpoledne na dvou 
stejných koncertech. Sborové 
části střídala rozličná sóla sku
pinek i jednotlivců, některá pě
vecká, jiná instrumentální. Hravé 
dětské písničky byly často spoje
ny s pohybem, který dětskému 
provedení dává tu správnou jis
kru. Divácky vděčná operka, kte
rá vzniká na letním soustředění 
přípravných oddělení sboru, ne
chyběla ani letos, a zrovna tak 
nescházel ani sbor Rodičů a dětí 
s doprovodným orchestrem. Ro
diče a děti v sobotu večer ješ
tě zahájili výše zmíněný druhý 
koncert Včelek a Hlavního sboru, 
ostatní večerní program zůstal 
stejný jako v pátek.

Přání všeho nejlepšího 
v  roce 2025 a  poděkování si 
zaslouží všichni zpěváci a je
jich rodiny, sušické školy včetně 
ZUŠ Sušice, výbor rodičů SPSDS 
(Spolek přátel Sušického dět
ského sboru), za finanční pod
poru město Sušice, Plzeňský 
kraj a Ministerstvo kultury, ČR 
všichni další spolupracovníci, 
diváci a lidé dobré vůle.

Pozn. někteří sboristé zhod
notili své zkoušení a koncertová
ní takto: „Bylo toho dost..“, „Byl to 
úplně bomba pecka rok..“, „Úpl
ně masivní rok, hodně jsme se 
nasmáli..“.  vr- a -jp-

Foto Veronika Kohoutová Vlková

Zajímavosti


